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Abstract

In 2010, the parties of the Convention on Biological Diversity (CBD) adopted the Strategic Plan for Biodiversity 2011–2020
with the mission of halting biodiversity loss and enhance the benefits it provides to people. The 20 Aichi Biodiversity Targets
(Aichi Targets), which are included in the Strategic Plan, are organized under five Strategic Goals, and provide coherent guidance
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on how to achieve it. Halfway through the Strategic Plan, it is time to prioritize actions in order to achieve the best possible
outcomes for the Aichi Targets in 2020. Actions to achieve one target may influence other targets (downstream interactions);
in turn a target may be influenced by actions taken to attain other targets (upstream interactions). We explore the interactions
among targets and the time-lags between implemented measures and desired outcomes to develop a framework that can reduce
the overall burden associated with the implementation of the Strategic Plan. We identified the targets addressing the underlying
drivers of biodiversity loss and the targets aimed at enhancing the implementation of the Strategic Plan as having the highest
level of downstream interactions. Targets aimed at improving the status of biodiversity and safeguarding ecosystems followed by
targets aimed at reducing the direct pressures on biodiversity and enhancing the benefits to all from biodiversity and ecosystem
services, were identified as having the highest levels of upstream interactions. Perhaps one of the most challenging aspects of the
Strategic Plan is the need to balance actions for its long-term sustainability with the need for urgent actions to halt biodiversity
loss.

Zusammenfassung

Im Jahre 2010 fasste die Biodiversitäts-Konvention einen Beschluss zum Schutz der Biodiversität für die Dekade 2011–2020.
Das primäre Ziel dieses Strategischen Plans ist es, den Verlust von Biodiversität zu reduzieren, sowie ihre enorme Bedeutung
für die Menschen zu veranschaulichen. In diesen Strategischen Plan sind die “20 Aichi – Ziele” integriert, die in fünf Kernziele
kategorisiert sind und als Leitfaden zur Realisierung der Aichi-Ziele dienen. Im Rahmen des Strategieplans ist es an der Zeit
die Maßnahmen zu priorisieren, welche maximale Erfolge zum Erreichen der “20 Aichi–Ziele” bis 2020 versprechen. Dabei
muss betrachtet werden, dass bestimmte Maßnahmen zur Zielführung möglicherweise andere Ziele beeinflussen (s.g. abwärts
gerichtete Interaktionen=“downstream interactions”); im Gegensatz dazu können Ziele wiederum die Maßnahmen beeinflussen
(s.g. aufwärts gerichtete Interaktionen=“upstream interactions”).

Wir untersuchten die Wechselwirkungen zwischen den Kernzielen und den Zeitintervallen, zwischen den durchgeführten
Maßnahmen und dem Eintreten der gewünschten Ergebnisse. Diese Untersuchungen sind notwendig, um die wichtigsten Maß-
nahmen mit den höchsten Effekten innerhalb aller Ziele zu identifizieren. Dabei identifizierten wir Ziele, welche sich primär
mit den Ursachen des Rückgangs biologischer Vielfalt beschäftigen und Ziele, in deren Fokus die Verfolgung des Strategischen
Plans steht, als hochgradig abwärts gerichtete Interaktionen. Ziele, die sich vornehmlich mit der Sicherung von Ökosystemen
zur Verbesserung der biologischen Vielfalt beschäftigen, gefolgt von denen, deren Schwerpunkt auf der Reduktion von direkten
Belastungen auf biologische Vielfalt liegt, und jene, die aufzeigen, welchen Mehrwert biologische Vielfalt und Ökosystem-
leistungen für alle bieten, weisen die höchsten aufwärts gerichteten Interaktionen auf. Einer der schwierigsten Aspekte bei der
Umsetzung des strategischen Plans ist die Notwendigkeit einer Balance zwischen Maßnahmen zur Umsetzung einer langfristi-
gen Nachhaltigkeit und der Umsetzung von notwendigen kurzfristigen Sofortmaßnahmen zu finden, welche den Verlust der
biologischen Vielfalt aufhalten.
© 2014 The Authors. Published by Elsevier GmbH. This is an open access article under the CC BY-NC-ND license
(http://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/3.0/).
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Introduction

The Strategic Plan for Biodiversity 2011–2020, adopted by
the parties of the Convention on Biological Diversity (CBD)
in 2010, presents a set of 20 (Aichi Biodiversity) targets orga-
nized under five Strategic Goals (SCBD, 2010). The 20 Aichi
Targets that underpin the Strategic Goals are a step forward
from the generic 2010 target of “achieving a significant reduc-
tion of the current rate of biodiversity loss”, as they are framed
as a set of desired outcomes required to ultimately halt biodi-
versity loss and ecosystem degradation. However, tackling 20
targets simultaneously may represent an extraordinary bur-
den for some countries, particularly when one considers the
high number of multilateral environmental agreements and
protocols in place (Mitchell, 2010).

In the light of slow progress (Tittensor et al., 2014), the
12th Conference of the Parties (CoP) of the CBD, to be held
in October 2014, is expected to agree on a “Pyeongchang
Roadmap” of actions to enhance progress towards the Aichi
Targets by 2020 (CBD, 2014). Here, we identify the main
interactions, both positive and negative, between the Aichi
Targets based on expert opinion. We explore the synergies
(i.e. positive interactions) and the existent time-lags between
measures implemented and desired outcomes, to develop a
framework that can potentially reduce the overall burden
associated with implementing the Strategic Plan (SCBD,
2012).

Each goal, of the Strategic Plan addresses a differ-
ent challenge related to halting biodiversity loss. Strategic
Goal A addresses required socio-economic and institutional
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